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Protokół Nr V/2024 

z piątej w VII kadencji sesji Rady Powiatu 

w Wąbrzeźnie 

z dnia 11 września 2024 roku 
 

Ad. 1. M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – otworzył piątą sesję Rady Powiatu.  

Rada Powiatu uczciła minutą ciszy Radnego Rady Powiatu I kadencji śp. Aleksandra Filaka 

zmarłego w dniu 2 września 2024 roku.  

Następnie Przewodniczący serdecznie powitał radnych, przybyłych gości oraz wszystkich 

mieszkańców oglądających transmisję w internecie. 

(Otwarcie nastąpiło o godzinie 1300) 

Ad. 2.  

        Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że na 15 radnych, obecnych jest 

14 radnych, w związku z czym obrady V sesji Rady Powiatu są prawomocne. 

(Listy obecności stanowią odpowiednio zał. 1 i 2 do protokołu) 

Ad. 3. M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – przedstawił proponowany 

porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Powiatu. 

5. Informacja Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami oraz z wykonania 

uchwał Rady Powiatu. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Informacja o działalności Spółki Nowy Szpital Sp. z o.o. w Wąbrzeźnie w 2023 r. 

8. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawie: 

a) określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazane na zadania w zakresie 

rehabilitacji zawodowej i społecznej na rok 2024; 

b) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wąbrzeskiego na lata 2024-

2034; 

c) zmiany budżetu powiatu na rok 2024; 
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d) udzielenia dotacji w 2025 r. na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub gminnej 

ewidencji zabytków w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

10. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

11. Zakończenie.   

M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – zapytał, czy radni chcą zgłosić uwagi  

do przedstawionego porządku obrad.   

K. Maćkiewicz – Starosta Wąbrzeski – w imieniu Zarządu Powiatu zaproponował aby punkt 

8 porządku obrad rozszerzyć o podpunkt e tj. uchwałę. Wyjaśnił, że podczas wczorajszej 

konferencji w Narodowym Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie 

przekazano szczegóły dotyczące przystąpienia do projektu dot. dofinansowania na 

termomodernizację różnych obiektów, w tym obiektów oświatowych. Wskazał, że jednym z 

dokumentów, który jest niezbędny do przystąpienia jest uchwała organu stanowiącego oraz 

audyt energetyczny, który został już zlecony przez Powiat Wąbrzeski. Natomiast wnioski na 

powyższe można składać od 30 września, a my zdecydowaliśmy się złożyć wniosek na Ośrodek 

Szkolno-Wychowawczy we Wroniu. Podkreślił, że uchwała nie rodzi żadnych skutków 

finansowych, a jedynie rada wyraża zgodę na przystąpienie do powyższego projektu.  

Wobec braku głosów ze strony radnych, Przewodniczący Rady Powiatu, poddał wniosek pod 

głosowanie  

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu) 

M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – wobec braku dalszych uwag oraz 

propozycji poddał pod głosowanie zmieniony porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Powiatu. 

5. Informacja Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami oraz z wykonania 

uchwał Rady Powiatu. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Informacja o działalności Spółki Nowy Szpital Sp. z o.o. w Wąbrzeźnie w 2023 r. 

8. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawie: 



 

3 

 

a) określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazane na zadania w zakresie 

rehabilitacji zawodowej i społecznej na rok 2024; 

b) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wąbrzeskiego na lata 2024-

2034; 

c) zmiany budżetu powiatu na rok 2024; 

d) udzielenia dotacji w 2025 r. na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub gminnej 

ewidencji zabytków w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków; 

e) przyjęcia do realizacji projektu pn. ,,Kompleksowa modernizacja energetyczna 

obiektów użyteczności publicznej Powiatu Wąbrzeskiego”. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

10. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

11. Zakończenie.   

Rada Powiatu 14 głosami „za” w obecności 14 radnych przyjęła przedstawiony porządek 

obrad. 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu) 

Ad.4. M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – poinformował, że na 7 dni przed 

sesją protokół z obrad IV sesji Rady Powiatu wyłożono w Biurze Rady oraz przekazano 

elektronicznie radnym. Wobec nie wniesienia żadnych uwag i zastrzeżeń do protokołu, 

Przewodniczący stwierdził, że Rada Powiatu przyjęła protokół bez poprawek, w brzmieniu  

w jakim został sporządzony. 

Ad. 5. K. Maćkiewicz – Starosta Wąbrzeski – przedstawił informację z prac Zarządu  

w okresie między sesjami oraz z wykonania uchwał Rady Powiatu. 

(Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu) 

M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania 

bądź uwagę do przedstawionej informacji. 

J. Broniewska – radna – odniosła się do kwestii ewentualnego powstania ciągu rowerowego. 

Wyjaśniła, że nie byłby on potrzebny gdyby została naprawiona droga wzdłuż ulicy Wolności. 

ponieważ wystające kamienie stwarzają realne niebezpieczeństwo dla rowerzystów, którzy aby 

uniknąć wywrotki wjeżdżają na chodnik.  
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M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu - ze względu na brak dalszych pytań  

i uwag, przeszedł do realizacji kolejnego punktu obrad. 

Ad. 6. M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – ze względu na brak zgłoszonych 

interpelacji i zapytań, przeszedł do realizacji kolejnego punktu obrad. 

Ad. 7. M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – poprosił Prezes Spółki Nowy 

Szpital Sp. z o.o. w Wąbrzeźnie – Panią Emilię Choma o przedstawienie informacja o 

działalności Spółki Nowy Szpital Sp. z o.o. w Wąbrzeźnie w 2023 r. 

E. Choma - Prezes Spółki Nowy Szpital Sp. z o.o. w Wąbrzeźnie – omówiła, za pomocą 

prezentacji multimedialnej, informację o działalności Spółki Nowy Szpital Sp. z o.o. w 

Wąbrzeźnie w 2023 r. Ponadto krótko przedstawiła działalność szpitala w 2024 roku. 

Poinformowała o Wojewódzkim Planie Transformacji Województwa Kujawsko-Pomorskiego 

w zakresie służby zdrowia, który zakłada intensywne nakłady na opiekę długoterminową m.in. 

na rehabilitację, POZ oraz na ambulatoryjną opiekę specjalistyczną. Służyć temu ma również 

rozpisany przez Ministerstwo Zdrowia program, który dotyczy wsparcia w zakresie rozwoju 

opieki długoterminowej lub geriatrycznej. Konkurs ze środków KPO, który zapewnia wsparcie 

na remont oraz utworzenie nowych miejsc opieki długoterminowej w wysokości od 5 mln do 

20 mln zł. Wskazała, że chciałaby wyremontować Zakład Opiekuńczo-Leczniczy, natomiast 

warunkiem koniecznym do skorzystania z projektu jest poszerzenie basy łóżkowej o minimalną 

ilość nowych miejsc tj. 15 oraz przekształcenie 9 łóżek tzw. nierentownych. Wyjaśniła, że 

musiałaby utworzyć 115 łóżek pomimo, że Narodowy Fundusz Zdrowia w chwili obecnej nie 

płaci za nadwykonania, które zostały wykonane w ZOL-u. W chwili obecnej zarejestrowanych 

jest 91 łóżek, natomiast zakontraktowanych 73 i to właśnie do tej wysokości NFZ płaci. 

Podkreśliła, że koszty jakie ponosi w chwili obecnej szpital za nadwykonania sięga do pół 

miliona złotych. W chwili obecnej szpital jest w bardzo stabilnej sytuacji finansowej, natomiast 

jeżeli sytuacja ta nie poprawi się to powyższe może spowodować, że szpital będzie musiał 

wstrzymać przyjęcia albo wstrzymać w ogóle działalność na 2 miesiące, żeby wyrównać ten 

poziom. W związku z powyższym zaapelowała o pomoc, aby zabezpieczyć seniorów. 

(prezentacja multimedialna stanowi załącznik nr 6 do protokołu) 

(Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu) 

M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych 

chciałby zabrać głos w sprawie przedłożonej Informacji. 
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M. Paradowski – radny – zapytał, czy długość kolejek do lekarzy specjalistów tj. ortopedów 

i endokrynologów na przestrzeni ostatnich lat się skraca oraz w jakiej formie działa oddział 

położniczy. Ponadto zapytał o szanse utworzenia poradni pulmonologicznej m.in. czy zostali 

pozyskani lekarze specjaliści. 

(O godzinie 13:56 Wiesław Siciński – radny – opuścił salę obrad) 

E. Choma - Prezes Spółki Nowy Szpital Sp. z o.o. w Wąbrzeźnie – odpowiedziała, że nie 

posiada wiedzy czy znacząco poprawiła się sytuacja jeśli chodzi o ilość osób chętnych do 

ortopedów czy też endokrynologów. Natomiast w ubiegłym roku została wzmocniona ilość 

ortopedów o kolejnych 2 specjalistów. Oddziału położniczego nie mamy, działa za to oddział 

ginekologii, przyjęcia są w trybie planowym. Podejmujemy w tym zakresie również pracę z 

Narodowym Funduszem Zdrowia, aby ukonstytuować pracę oddziału w trybie jednodniowym 

bez żadnego skutku dla pacjentów. Natomiast odnosząc się do kwestii poradni 

pulmonologicznej nie ma problemu z pozyskaniem lekarza specjalisty ponieważ nowa Pani 

Ordynator jest specjalistą w tym zakresie, większym problemem będzie pozyskanie możliwości 

finansowych z NFZ, jeżeli pojawią się konkursy to będziemy do nich przystępować. 

T. Michna – radny – zapytał, czy pacjenci z Powiatu Wąbrzeskiego są przyjmowani w 

pierwszej kolejności do opieki paliatywnej na oddziale ZOL oraz czy na tym oddziale znajdują 

się pacjenci z innych województw i powiatów.  

E. Choma - Prezes Spółki Nowy Szpital Sp. z o.o. w Wąbrzeźnie – poinformowała, że 

obowiązuje jedna lista oczekujących pacjentów i nie ma możliwości przesunięć. Wskazała, że 

szpital obowiązują przepisy Narodowego Funduszu Zdrowia. 

J. Rybszleger – radny – zapytał, czy jeżeli uda się pozyskać środki na rozwój oddziału 

opiekuńczo-leczniczego, to czy liczba łóżek również ostanie zakontraktowana. 

E. Choma - Prezes Spółki Nowy Szpital Sp. z o.o. w Wąbrzeźnie – odpowiedziała, że nie ma 

takiej pewności. Podkreśliła, rozbieżność pomiędzy ogłaszanymi środkami finansowymi na 

wsparcie i rozwój opieki długoterminowej, a ich brakiem finansowania już teraz. 

J. Rybszleger – radny – zapytał, czy po wykonaniu remontu na który uzyskamy pieniądze i 

zwiększeniu ilości łóżek, zapewnione zostaną jakieś gwarancję, iż liczba zakontraktowanych 

łóżek również ulegnie zwiększeniu. Aby szpital, który ponosi koszty nadwykonania nie poniósł 

jeszcze większych strat. 

E. Choma - Prezes Spółki Nowy Szpital Sp. z o.o. w Wąbrzeźnie – odpowiedziała, że nie ma 

żadnych gwarancji. 
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K. Maćkiewicz – Starosta Wąbrzeski – poinformował, że podjął próbę wyjaśnienia z 

Narodowym Funduszu Zdrowia w Bydgoszczy powyższej sytuacji. Ponadto podkreślił, że 

podczas zgromadzenia Związków Powiatów Polskich, możemy wystosować do rządzących 

apel o pełną konsekwencję, że z jednej strony zapewniają pieniądze na inwestycje, a z drugiej 

blokują te jednostki finansowo nie przekazując wystarczających ilości środków za 

nadwykonania. Ponadto podziękował za zaangażowanie w codzienną pracę. 

(O godzinie 14:05 Wiesław Siciński – radny – wrócił na salę obrad) 

M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – wobec braku dalszych pytań ze strony 

radnych, podziękował za omówienie informacji i przystąpił do realizacji kolejnych punktów 

porządku obrad. 

Ad. 8. 

Ppkt a) M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – przechodząc do realizacji pkt 8 

porządku obrad poinformował, że wszystkie projekty uchwał będące przedmiotem obrad 

dzisiejszej sesji, zostały pozytywnie zaopiniowane, podczas posiedzenia wspólnych komisji 

Rady Powiatu. Następnie przedstawił treść uchwały w sprawie określenia zadań, na które 

przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

przekazane na zadania w zakresie rehabilitacji zawodowej i społecznej na rok 2024. 

Wobec braku głosów ze strony radnych, Przewodniczący Rady Powiatu, poddał uchwałę pod 

głosowanie. 

Rada Powiatu 14 głosami „za” w obecności 14 radnych podjęła uchwałę nr V/37/2024 w 

sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazane na zadania w zakresie rehabilitacji 

zawodowej i społecznej na rok 2024. 

(Uchwała Nr V/37/2024 stanowi załącznik nr 8 do protokołu) 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu) 

Ppkt b) M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – przedstawił treść uchwały w 

sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wąbrzeskiego na lata 2024-2034. 

Następnie zapytał, czy ktoś z radnych, chciałby zabrać głos w sprawie przedłożonego projektu 

uchwały. 

Wobec braku głosów ze strony radnych, Przewodniczący Rady Powiatu, poddał uchwałę pod 

głosowanie. 
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Rada Powiatu 14 głosami „za” w obecności 14 radnych podjęła uchwałę nr V/38/2024 w 

sprawie zmiany budżetu powiatu na rok 2024. 

(Uchwała Nr V/38/2024 stanowi załącznik nr 10 do protokołu) 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu) 

Ppkt c) M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – przedstawił treść uchwały w 

sprawie zmiany budżetu powiatu na rok 2024. Następnie zapytał, czy ktoś z radnych, chciałby 

zabrać głos w sprawie przedłożonego projektu uchwały. 

Wobec braku głosów ze strony radnych, Przewodniczący Rady Powiatu, poddał uchwałę pod 

głosowanie. 

Rada Powiatu 14 głosami „za” w obecności 14 radnych podjęła uchwałę nr V/39/2024 w 

sprawie zmiany budżetu powiatu na rok 2024. 

(Uchwała Nr V/39/2024 stanowi załącznik nr 12 do protokołu) 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu) 

Ppkt d) M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – przedstawił treść uchwały w 

sprawie udzielenia dotacji w 2025 r. na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji zabytków 

w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. Następnie zapytał, czy ktoś z radnych, 

chciałby zabrać głos w sprawie przedłożonego projektu uchwały. 

Wobec braku głosów ze strony radnych, Przewodniczący Rady Powiatu, poddał uchwałę pod 

głosowanie. 

Rada Powiatu 14 głosami „za” w obecności 14 radnych podjęła uchwałę nr V/40/2024 w 

sprawie udzielenia dotacji w 2025 r. na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji 

zabytków w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 

(Uchwała Nr V/40/2024 stanowi załącznik nr 14 do protokołu) 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu) 

Ppkt e) M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – przedstawił treść uchwały w 

sprawie przyjęcia do realizacji projektu pn. ,,Kompleksowa modernizacja energetyczna 

obiektów użyteczności publicznej Powiatu Wąbrzeskiego”. 

K. Maćkiewicz – Starosta Wąbrzeski – wyjaśnił, że jednym z wymogów formalnych wzięcia 

udziału w projekcie jest podjęcie powyższej uchwały oraz przeprowadzenie audytu 
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energetyczny, który został już zlecony. Podkreślił, że w skali kraju kwota na powyższy program 

wynosi około 1.300.000.000,00 zł. 

M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – wobec braku dalszych głosów, poddał 

uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu 13 głosami „za” przy 1 głosie ,,wstrzymującym się” w obecności 14 radnych 

podjęła uchwałę nr V/41/2024 w sprawie przyjęcia do realizacji projektu pn. 

,,Kompleksowa modernizacja energetyczna obiektów użyteczności publicznej Powiatu 

Wąbrzeskiego”. 

(Uchwała Nr V/41/2024 stanowi załącznik nr 16 do protokołu) 

(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 17 do protokołu) 

Ad. 9. M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu –  ze względu na brak zgłoszonych 

interpelacji i zapytań, przeszedł do realizacji kolejnego punktu obrad. 

Ad. 10. M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – zapytał, czy ktoś z radnych, 

chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

Wobec braku wniosków oraz spraw bieżących Przewodniczący przeszedł do realizacji 

następnego punktu porządku obrad. 

Ad. 11. M. Markowski – Przewodniczący Rady Powiatu – wobec wyczerpania porządku 

obrad – zakończył obrady V sesji Rady Powiatu w Wąbrzeźnie. 

Zakończenie nastąpiło o godz. 14:23                                              

Protokołowała Weronika Majewska  


